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Folketingets Finansudvalg 
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24. maj 2022 

Foreløbigt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 299 (Alm. del) 

af 28. april 2022 stillet efter ønske fra Rune Lund (EL) 

Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at det "er vigtigt ikke alene fastlægge de umiddelbare effekter af 

et uddannelsesløft, men også at analysere de samlede samfundsøkonomiske effekter. 

Fremskridt i vurderingen af effekterne af et uddannelsesløft vil derfor også være vig-

tige inputs til de samfundsøkonomiske analyser", som det anføres i den netop offent-

liggjorte ekspertrapport "Potentielle beskæftigelses- og løneffekter ved at løfte ufag-

lærte til faglært niveau - empirisk viden og mulighederne for metodisk udvikling", 

som er udarbejdet af bl.a. Torben M. Andersen og Michael Svarer? I bekræftende fald 

bedes ministeren redegøre for, hvordan denne anbefaling fremover vil blive fulgt i 

forbindelse med vurderinger af forskellige tiltag inden for voksen-, efter- og videreud-

dannelsesområdet. 

Foreløbigt svar 

Spørgsmålet er stillet i sammenhæng med 13 andre spørgsmål (Finansudvalgets 

spørgsmål nr. 286-299 (Alm. del) af 28. april 2022). Spørgsmålene har et omfang, der 

gør, at det ikke er muligt at svare inden for den normale tidsfrist. Det forventes, at der 

kan oversendes endelige svar på spørgsmålene senest ultimo august. 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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